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Janeth Lundberg (S), 1:e vice ordförande
Anna-Lena Danielsson (S), § 84-93, 95, 97-122
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Ewa-May Karlsson (C), § 84-95, 97-122
Hans-Inge Smetana (KD), § 84-93, 95-122
Emma Lindqvist (MP)
Maria Lundqvist Brömster (L)
Betty-Ann Nilsson (KD)
Anna Ackemo (M)
Urban Lindström (S), § 84-98, 100-122
Katrin Larsson (SD), § 84- 107
Daniel Johansson (V)
Maria Kristoffersson (C)
Karin Malmfjord (S), § 84-98, 100-122
Susanne Dufvenberg (S)
Andreas Löwenhöök (M)
Kenneth Andersson (S), § 84-97, 99-122
Agneta Hansson (V)
Carina Sundbom (C)
Magnus Eriksson (S)
Lars-Anders Burman (S)
Lars Forsgren (SD), § 92-113
Per Sandström (M)
Mattias Åman (S)
Birgitta Burström (L)
Lilian Nilsson (V)
Håkan Andersson (C)
Håkan Nilsson (S)
Hans Brettschneider (MP)
Malin Malm (S)
Per-Erik Lundmark (S)
Åsa Ågren Wikström (M)
Eva Arvidsson (V)
Ulf Liljegren (S)
Anton Bergström Nord (M)
Lars Lilja (S)
Mattias Larsson (C)
Britt-Louise Eriksson (S)
Magnus Bergmark (SD)
Gunnar Viklund (S)
Elmer Eriksson (M)
Karin Olsson (V)
Åsa Hörnsten (M)
Mariam Salem (MP)
Jörgen Forsgren (L) 
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Nina Björby (S)
Maria Westberg (V)
Linda Berglund (S), § 84-96, 98-122
Per Adsten (V)
Margareta Gustavsson (S)
Sofie Gustafsson (S)
Ulf Wahllöf (M)
Jeanette Berggren (S)
Charlotta Jansson Enquist (M), ersätter Elin Segerstedt Söderberg (M)
Gunilla Lundström (S), ersätter Richard Carstedt (S)
Pär Sehlstedt (SD), ersätter Jimmy Frohm (SD)
Caroline Winter (C), ersätter Patricia Riselius (C)
Linus Bergman (V), ersätter Kjell Bäckman (V)
Johanna Hopstadius (S), ersätter Peter Olofsson (S)
Sven-Åke Boström (M), ersätter Anna-Karin Nilsson (M)
Billy Moström (S), ersätter Olov Nilsson (S)
Per-Martin Jonasson (KD), ersätter Maria Eriksson (KD)
Lotta Holmberg (M), ersätter Anna Hedman (M)
Kent Persson (S), ersätter Ulf Björk (S)
Nicole Flarke (S), ersätter Youssef Chninou (S)
Kenneth Vidmark (KD), ersätter Maria Lundkvist (KD)

Övriga närvarande Bert Öhlund (S), vice ordförande revisionen, § 91
Tommy Svensson, regiondirektör 
Sofia Jonsson, sekreterare

Justeringens plats och tid

Sekreterare

Ordförande

Justerande

Justeringen sker digitalt, 2025-06-30  

Sofia Jonsson

Harriet Hedlund (S)               Janeth Lundberg (S)
§ 84-91, 94-118, 122             § 92-93, 119-121

Maria Kristoffersson (C)        Betty-Ann Nilsson (KD)

Anslag/Bevis Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Regionfullmäktige

Sammanträdesdatum 2025-06-17

Datum för anslags 
uppsättande 2025-06-30

Datum för anslags 
nedtagande 2025-07-22

Förvaringsplats för 
protokollet Diariet, Regionens Hus i Umeå
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ÄRENDELISTA

§ 84 Sammanträdets öppnade

§ 85 Upprop

§ 86 Fastställande av föredragningslista

§ 87 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

§ 88 Anmälan av motioner

§ 89 Anmälan av interpellationer

§ 90 Anmälan av frågor

§ 91 Revisorernas information till regionfullmäktige

§ 92 Interpellation nr 25-2025 från Anna Ackemo (M) - När kommer Förlossningen i 
Lycksele hållas öppet året om?

§ 93 Interpellation nr 26-2025 från Ulf Wahllöf (M) - Oacceptabel arbetsmiljö i 
primärvården – vilka åtgärder avser den styrande majoriteten att vidta?

§ 94 Kommunalförbundet Svensk Luftambulans - Årsredovisning samt ansvarsfrihet 2024

§ 95 Kommunalförbundet Skandionkliniken - Årsredovisning samt ansvarsfrihet 2024

§ 96 Kommunalförbundet Norra Sjukvårdsregionförbundet - Årsredovisning samt 
ansvarsfrihet 2024

§ 97 Ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Umeåregionen 2024

§ 98 Ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö 2024

§ 99 Ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Södra Lappland 2024

§ 100 Borgensåtagande för Svensk Luftambulans 2025

§ 101 Region Västerbotten - Delårsrapport per april 2025

§ 102 Fullmäktigeberedningarnas arbete delår 1 per 2025

§ 103 Budgetram för 2026 för Kommunalförbundet Skandionkliniken

§ 104 Reglemente för intern kontroll i Region Västerbotten

§ 105 Ändrad patientavgift för PSA-provtagning inom organiserad prostatacancertestning

§ 106 Ändrade patientavgifter för synhjälpmedel 2025

§ 107 Subventionerad HPV vaccination i Region Västerbotten

§ 108 Förfrågan om utökad befogenhet för den inomkommunala kollektivtrafiken i 
Skellefteå samt möjlighet till trafikplikt för trafik inom Skellefteå Kommun

§ 109 Fusion av inkubatorer och Science park i Umeå

§ 110 Regionstyrelsens uppsikt av bolag och kommunalförbund verksamhetsåret 2024

§ 111 Förstärkt uppsikt av regionens bolag verksamhetsåret 2024

§ 112 Sammanträdesplan för regionfullmäktige 2026

3 (65)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-06-17

Utdragsbestyrkande

§ 113 Motion nr 17-2024 från Maria Kristoffersson (C), Anställning av medarbetare som 
talar engelska men inte svenska

§ 114 Motion nr 3-2025 från Håkan Andersson (C) och Carina Sundbom (C), Möjlighet att 
donera 25-årsgåva till välgörande ändamål

§ 115 Motion nr 4-2025 från Petter Nilsson (SD), Linda Strandberg (SD) och Jimmy Frohm 
(SD), Ansvarsfull investeringsplanering

§ 116 Regionfullmäktiges valärenden 2025

§ 117 Handlingar för kännedom

§ 118 Fråga nr 3-2025 från Petter Nilsson (SD) - Får patienter information inför PEth-test?

§ 119 Interpellation nr 27-2025 från Nicklas Sandström (M) - Vad gör majoriteten för att 
korta de långa vårdköerna?

§ 120 Interpellation nr 29-2025 från Maria Kristoffersson (C) - Tillgång till vård av 
förlossningsskador när Lycksele BB ärstängt

§ 121 Interpellation nr 31-2025 från Maria Lundqvist Brömster (L) - Hur går det med 
införandet av specialpsykiatriska omvårdnadsteam (SPOT-team) i Region 
Västerbotten?

§ 122 Bordläggning av interpellationer

4 (65)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-06-17

Utdragsbestyrkande

§ 84 Sammanträdets öppnade

Sammanfattning

Ordförande Harriet Hedlund (S) förklarar sammanträdet öppnat.
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§ 85 Upprop

Sammanfattning

Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet.
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§ 86 Fastställande av föredragningslista
RS 34-2025

Sammanfattning

Förslag till föredragningslista har upprättats.

Förslag till beslut

Föredragningslistan fastställs.

Beslut

Föredragningslistan fastställs.

7 (65)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-06-17

Utdragsbestyrkande

§ 87 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

Förslag till beslut 

Ewa-May Karlsson (C) föreslår att Maria Kristoffersson (C) utses till justerare.

Hans-Inge Smetana (KD) föreslår att Betty-Ann Nilsson (KD) utses till justerare.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan utse justerare enligt förslag och finner
att fullmäktige bifaller detsamma.

Beslut

Maria Kristoffersson (C) och Betty-Ann Nilsson (KD) utses att tillsammans med 
ordföranden justera protokollet. Justeringen sker digitalt senast 30 juni kl 13.00.
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§ 88 Anmälan av motioner
RS 35-2025

Sammanfattning

Inkomna motioner

Motion nr 9-2025 från Petter Nilsson (SD) - Ett långsiktigt nationellt 
vårdinformationssystem.
RS 445:1-2025

Motion nr 10-2025 från Hans-Inge Smetana (KD) - Öka länets självförsörjningsgrad av 
livsmedel
RS 497:1-2025

Motion nr 11-2025 från Carina Sundbom (C) - Minska svinnet av sjukhuskläder
RS 502:1-2025

Motion nr 12-2025 från Håkan Andersson (C) - Säkerställ kompetensutvecklingsplaner 
för alla medarbetare i Region Västerbotten
RS 504:1-2025

Motion nr 13-2025 från Maria Lundqvist Brömster (L) - Subventionera vaccin mot 
Bältros
RS 529-2025

Motion nr 14-2025 från Håkan Andersson (C) mfl.  IVPA via räddningskårerna kan 
rädda liv
RS 558:1-2025

Motion nr 15-2025 från Hans-Inge Smetana (KD) m.fl  Inför Barnens bästa gäller 
modellen
RS 567:1-2025

Motion nr 16-2025 från Hans-Inge Smetana (KD) m fl. - Inför ett samlat barn- och 
ungdomscenter i Västerbotten
RS 588:1-2025

Motion nr 17-2025 från Maria Kristoffersson (C) - Kollektivtrafik till Mo i Rana Airport
RS 591:1-2025

Förslag till beslut

Motionernas nr 9-17: 2025 anmäls.

Beslut

Motionernas nr 9-17: 2025 anmäls.
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§ 89 Anmälan av interpellationer
RS 36-2025

Sammanfattning

Inkomna interpellationer

Interpellation nr 26-2025 från Ulf Wahllöf (M) - Oacceptabel arbetsmiljö i primärvården 
– vilka åtgärder avser den styrande majoriteten att vidta?
RS 475:1-2025

Interpellation nr 27-2025 från Nicklas Sandström (M) - Vad gör majoriteten för att korta 
de långa vårdköerna?
RS 480:1-2025

Interpellation nr 28-2025 från Carina Sundbom (C) - Ryms regional utveckling i 
”Nationell samordning och planering inför och under höjd beredskap och krig”?
RS 505:1-2025

Interpellation nr 29-2025 från Maria Kristoffersson (C) - Tillgång till vård av 
förlossningsskador när Lycksele BB är stängt
RS 507:1-2025

Interpellation nr 30-2025 från Håkan Andersson (C) - Säkerställ 
kompetensutvecklingsplaner för alla medarbetare i Region Västerbotten
RS 508:1-2025

Interpellation nr 31-2025 från Maria Lundqvist Brömster (L) - Hur går det med 
införandet av specialpsykiatriska omvårdnadsteam (SPOT-team) i Region 
Västerbotten?
RS 514:1-2025

Interpellation nr 32-2025 från Hans-Inge Smetana (KD) - Hur arbetar Region 
Västerbotten med att implementera avsiktsförklaringen gentemot Samforma och 
civilsamhället?
RS 528:1-2025

Förslag till beslut

Interpellationerna nr 26--32:2025 får ställas.

Beslut

Interpellationerna nr 26--32:2025 får ställas.
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§ 90 Anmälan av frågor
RS 37-2025

Sammanfattning

Inkommen fråga

Fråga nr 3-2025 från Petter Nilsson (SD) - Får patienter information inför PEth-test?
RS 482:1-2025

Beslut

Fråga nr 3-2025 får ställas.
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§ 91 Revisorernas information till regionfullmäktige

Sammanfattning

Revisionens vice ordförande Bert Öhlund (S) informerar fullmäktige om revisionens 
uppdrag och årliga granskningar. Under året kommer följande fördjupade 
granskningar att genomföras;

 införandet av journalsystemet Cosmic
 IT-säkerhet
 vårdplatsbristen
 föreningsbidrag
 leasingsavtal

Revisionen har dock ännu inget konsultavtal på plats, vilket kan komma att medföra 
att samtliga granskningar i revisionsplanen 2025 inte kommer att kunna genomföras 
som planerat. Avsaknaden av avtal beror på att upphandlingsavdelningen för 
närvarande inte har tillräcklig kapacitet att hinna hjälpa alla verksamheter med 
upphandlingsstöd.

Nytt för i år är att revisionskontoret kommer att genomföra granskningen av 
räkenskaperna i egen regi. Implementeringen av systemstöd och övrigt 
förberedelsearbete pågår för närvarande för fullt.

Revisionen anordnar även seminarier för att hålla sig informerade i olika frågor, 
och kommer under året genomföra seminarier inom bland annat följande områden;

 regionens investeringar i centrallager
 arbetet med att minska beroendet av hyrpersonal
 välfärdsbrott 
 arbetet med att stärka styrning och ledning

Vidare informeras om att revisionens ambition inte bara är att kontrollera och granska, 
utan även handlar om att kunna bidra till utveckling av verksamheten. Revisionens 
arbetssätt bygger på dialog, saklighet och transparens. 
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§ 92 Interpellation nr 25-2025 från Anna Ackemo (M) - När kommer 
Förlossningen i Lycksele hållas öppet året om?
RS 332-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 50-2025) har medgett att Anna Ackemo (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen;

"Ännu en gång får vi besked att förlossningen i Lycksele kommer vara stängd över 
sommaren, eller inte bara sommaren utan från 12 maj. Under denna period meddelar 
man från Regionen att det är ett 70-tal gravida som kommer att beröras av 
stängningen.

Även denna gång hänvisar den röd/gröna majoriteten till bristen på personal. Den 
styrande rödgröna majoriteten har nu haft fyra år på sig att lösa 
bemanningsproblematiken inom förlossningsvården i Lycksele och har tyvärr inte 
lyckats.

Mot bakgrund av detta har jag följande fråga till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Anna-Lena Danielsson (S):

1. När kommer förlossningen i Lycksele hållas öppet året om och alla dygnets 
timmar?

2. Vilka åtgärder är gjorda för att lösa personalbristen på kort sikt fram tills vi har 
färdigutbildad personal på plats?" 

Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse;

"Västerbotten är en stor region sett till yta och avstånd men förhållandevis liten 
avseende befolkningsmängd i jämförelse med andra regioner. Avståndet mellan större 
samhällen och de glest befolkade delarna av länet gör att vi behöver hitta olika sätt för 
att möta de skilda behov som finns i länet. Alla kvinnor i Västerbotten ska vara trygga 
med kvinnosjukvården och förlossningsvården i länet. Därför är det vår högsta prioritet 
att Lycksele BB kan hållas öppet.

I dagsläget är verksamheten beroende av hyrpersonal för att få full bemanning. Det 
finns också en utmaning i att födelsetalen är låga och sjunker år för år. Vissa veckor 
föds så få som två barn vid förlossningen i Lycksele vilket betyder hög kostnad per 
förlossning men också ett läge där anställda barnmorskor får praktisera sin kompetens 
i alltför låg utsträckning och är en bidragande faktor till problem med kompetens-
försörjningen.

Hälso- och sjukvårdsdirektören har av hälso-och sjukvårdsnämnden fått uppdraget att 
bereda ett förslag om temporär stängning av Lycksele BB vid sommar- och 
julledigheter under maximalt tre år. Förslaget ska redovisas vid nämndens möte i maj 
och utgör underlag till kommande beslut om öppettider.
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Verksamheten jobbar utifrån den handlingsplan som har arbetats fram för att kunna 
hålla verksamheten öppen, i både kort och långt perspektiv. Lösningen på kort tid är 
att köpa personal i form av hyrbarnmorskor.

Verksamheten i Lycksele behövs 14 barnmorskor och 4 läkare för att verksamheten 
ska anses fullbemannade. I dagsläget studerar 8 personer med utbildningsbidrag med 
löfte om att arbeta som barnmorska i Lycksele efter avslutad utbildning. 5 av dessa är 
klara med sin utbildning nu i vår och tre till jul. En ST-läkare är under utbildning och en 
specialistläkare arbetar deltid mot förlossningen i Lycksele.

Den långsiktiga målsättningen är att Lycksele BB bemannas helt med egen personal."

Sedan, Anna Ackemo (M), Anna-Lena Danielsson (S), Per-Erik Lundmark (S), Betty-
Ann Nilsson (KD), Eva Arvidsson (V), Hans Brettschneider (MP), Jonas Karlberg (V), 
Maria Kristoffersson (C), Petter Nilsson (SD), Maria Lundqvist Brömster (L) och Ewa-
May Karlsson (C), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 93 Interpellation nr 26-2025 från Ulf Wahllöf (M) - Oacceptabel 
arbetsmiljö i primärvården – vilka åtgärder avser den styrande 
majoriteten att vidta?
RS 475-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 89-2025) har medgett att Ulf Wahllöf (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen;

"Larmen från Region Västerbottens hälsocentraler blir allt fler och allt allvarligare. I 
lokalpressen kan vi nästan dagligen läsa om desperata nödrop från personalen, 
senast i en artikel i VK den 8 maj. Där sägs det att det kommer att ta några år innan 
en dräglig arbetsmiljö blir verklighet på hälsocentralerna. Det är inte acceptabelt.

Situationen på Region Västerbottens hälsocentraler är inte längre bara ansträngd, den 
är ohållbar. Personal vittnar om en vardag präglad av konstant underbemanning, 
ökande arbetsbelastning, samvetsstress och känslan av att inte längre kunna göra sitt 
jobb på ett patientsäkert sätt. Detta är inte värdigt vare sig för personal eller patienter.

Att personalen slår larm och inte känner att de får gehör från regionledningen är djupt 
allvarligt. Att man inte ersätter de som slutar är inte bara kortsiktigt farligt – det är 
långsiktigt förödande. Det skapar en ond spiral där arbetsmiljön försämras, fler säger 
upp sig, och arbetsbördan ökar för de som blir kvar. Tröttheten växer. Orken sinar. 
Tills slut går det inte längre.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S);

1. Hur förklarar du att situationen fått gå så långt utan att ni agerat mer kraftfullt 
tidigare?

2. Vad gör du konkret för att vända den negativa trenden inom primärvården och 
varför ser vi inte resultat?

3. Hur motiverar du att personal som slutar inte ersätts, trots att 
arbetsbelastningen redan är ohållbar?

4. Vilka åtgärder har du vidtagit för att förbättra arbetsmiljön på hälsocentralerna 
och hur följer ni upp att dessa får effekt?

5. Hur säkerställer du att personalens nödrop når fram till ledningen och leder till 
faktisk förändring?

6. Hur planerar du att attrahera nya medarbetare till primärvården, särskilt i 
glesbygden, om det enligt er själva kommer att ta år att skapa en dräglig 
arbetsmiljö?" 

Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse;

"Den rödgröna majoriteten har tagit fram en strategi för att utveckla primärvården i 
regionen och utifrån den lades det fram ett initiativärende i regionstyrelsen och hälso- 
och sjukvårdsnämnden i april. Strategin innehåller bland annat flertalet förslag för att 
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stärka arbetsmiljön för de anställda inom primärvården samt att öka budgeten till 
primärvården.

Frågorna i interpellationen berör centrala aspekter av den utmanande situation som 
råder inom delar av primärvården i Region Västerbotten. Vi delar bilden av att 
arbetsmiljön i flera verksamheter har varit, och fortsatt är, mycket ansträngd. Samtidigt 
vill vi vara tydliga med att det inte saknas åtgärder – arbetet för att möta de 
utmaningar vi står inför har redan inletts, pågår och planeras framåt.

Flera initiativ har tagits de senaste åren för att vända utvecklingen och stärka 
arbetsmiljö, delaktighet och struktur. I olika delar av regionen har man genomfört 
workshops, skapat forum för gemensamt lärande, infört kvalitetsråd och utvecklat 
lednings- och schemaläggningsprocesser. Det är ett långsiktigt arbete som kräver 
uthållighet, men där vi nu också börjar se vissa positiva resultat. Erfarenheter från 
verksamheter där nya arbetssätt testats förs aktivt vidare och diskuteras i hela 
primärvårdsorganisationen.

När det gäller frågan om varför mer kraftfulla åtgärder inte vidtogs tidigare är det viktigt 
att komma ihåg att utmaningarna har vuxit fram gradvis. Det har dock funnits en 
medvetenhet om situationen och ett antal viktiga förändringsinsatser har satts i gång, 
med fokus på ökad arbetsglädje, engagemang och tydliga roller.

Vad gäller konkreta resultat kan vi redan se förbättringar inom flera områden. 
Tillgängligheten till telefon och medicinsk bedömning inom tre dagar har ökat. Antalet 
fast anställda läkare har ökat, och utvecklingen av teamarbete, fast vårdkontakt och 
akutflöden fortsätter. Det sköra bemanningsläget kvarstår, men vi ser tydliga tecken 
på att förändringsarbetet ger effekt.

I de fall personal inte har ersatts är det inte ett uttryck för ointresse från arbetsgivaren 
utan ett resultat av att rekryteringar inte lyckats. Det är en känd utmaning, särskilt i 
glesbygd. För att möta detta arbetar vi med en långsiktig kompetensförsörjnings-
strategi, erbjuder utbildningsbidrag till distriktssköterskor, anställer fler ST-läkare och 
skapar hållbara förutsättningar för nyanställda.

För att förbättra arbetsmiljön görs kontinuerliga analyser av bemanningsläget, och 
systematiskt arbetsmiljöarbete sker i nära samverkan med företagshälsovården. 
Teamarbetet stärks och vi följer upp både via medarbetarundersökningar och 
temperaturmätningar. Resultaten visar på vissa förbättringar, även om vi är ödmjuka 
inför att det återstår mycket arbete.

Dialogen med medarbetarna är central. Den sker systematiskt och på flera nivåer 
genom kvalitetsråd, arbetsplatsträffar, fackliga referensgrupper och 
verksamhetsplanering. Det finns en tydlig struktur för att säkerställa att personalens 
röster hörs och leder till konkret förändring.

För att attrahera nya medarbetare arbetar vi vidare med individanpassade lösningar 
och utvecklade introduktionsinsatser. Det är viktigt att regionen inte bara erbjuder en 
anställning utan också en hållbar och utvecklande arbetsmiljö. Vi är medvetna om att 
det krävs förbättringar, men vi har startat en förändringsresa som vi är fast beslutna 
att fortsätta.
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Sammanfattningsvis: situationen har varit och är fortsatt tuff på flera håll. Men vi står 
inte stilla. Arbetet är igång, strukturer och insatser finns på plats, och vi börjar se 
resultat. Vårt mål är tydligt – en långsiktigt hållbar, attraktiv och fungerande primärvård 
i hela Region Västerbotten."

Sedan, Ulf Wahllöf (M), Anna-Lena Danielsson (S), Susanne Dufvenberg (S), Jonas 
Karlberg (V), Elmer Eriksson (M), Kenneth Andersson (S), Betty-Ann Nilsson (KD), 
Maria Lundqvist Brömster (L), Eva Arvidsson (V), Hans-Inge Smetana (KD) och Hans 
Brettschneider (MP), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 94 Kommunalförbundet Svensk Luftambulans - Årsredovisning 
samt ansvarsfrihet 2024
RS 296-2025

Sammanfattning

Enligt Kommunallagens 9 kap, 13§ rörande kommunalförbund med direktion ska 
medlemmarnas fullmäktige besluta om ansvarsfrihet för direktionen i dess helhet.

Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen i Kommunalförbundet Svensk 
Luftambulans delvis bedrivit verksamheten på ett från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt samt ändamålsenligt sätt, att räkenskaperna i allt väsentligt är 
rättvisande och att direktionens interna kontroll har varit tillräcklig.

Vidare bedömer revisorerna att resultatet enligt årsredovisningen delvis är förenligt 
med de finansiella mål som direktionen uppställt, men uppmärksammar inte har en 
ekonomi i balans 2024.

Revisorerna bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen delvis är 
förenligt med de
verksamhetsmål som direktionen uppställt. Av de tio långsiktiga målen är sex helt 
uppfyllda och fyra delvis uppfyllda. Av de femton kortsiktiga målen är fjorton helt 
uppfyllda och ett delvis uppfyllt.

Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma och att förbundets årsredovisning 
godkänns. Regionstyrelsens förvaltning gör samma bedömning.

Frågan om ansvarsfrihet överlämnas till regionfullmäktige utan eget förslag.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Årsredovisning 2024 för Kommunalförbundet Svensk Luftambulans godkänns.

Förslag till beslut under sammanträdet

Ordförande föreslår att förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas 
ansvarsfrihet för 2024.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag samt förslaget 
om att bevilja förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för 
2024, och finner att fullmäktige godkänner detsamma. 
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Beslut

Årsredovisning 2024 för Kommunalförbundet Svensk Luftambulans godkänns.

Förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas ansvarsfrihet för 2024.

Anmälan om jäv

Anna-Lena Danielsson (S), Hans-Inge Smetana (KD), Jonas Karlberg (V) och Maria 
Lundqvist Brömster (L) anmäler jäv och deltar ej i handläggningen av ärendet.

Beslutsunderlag

 §104 RS Kommunalförbundet Svensk Luftambulans - Årsredovisning 2024
 Tjänsteskrivelse - Kommunalförbundet Svensk luftambulans årsredovisning 

2024
 Grundläggande granskning och granskning av  årsredovisningen 2024 Svensk 

Luftambulans, SLA
 Revisionsberättelse 2024 Svensk Luftambulans
 Revisionsrapport - Grundläggande granskning av Svensk Luftambulans 2024
 Revisorernas redogörelse för Svensk Luftambulans, SLA. Årsredovisning 2024
 Svensk Luftambulans revisorers granskning av årsredovisning 2024
 Revisionsrapport Svensk Luftambulans - Granskning av god ekonomisk 

hushållning
 Yttrande från PWC om Svensk Luftambulans årsredovisning 2024
 Bilaga till Svensk Luftambulans Årsredovisning 2024 - Åtgärdsplan samt 

effekter för ekonomi i balans
 Bilaga, SLA forskningsrapport 2024 - MG240129
 Årsredovisning 2024 Svensk Luftambulans
 SLA § 8 Årsredovisning 2024
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§ 95 Kommunalförbundet Skandionkliniken - Årsredovisning samt 
ansvarsfrihet 2024
RS 330-2025

Sammanfattning

Enligt Kommunallagens 9 kap, 13 § rörande kommunalförbund med direktion ska 
medlemmarnas fullmäktige besluta om ansvarsfrihet för direktionen i dess helhet.

Revisorerna bedömer att direktionen i Kommunalförbundet Skandionkliniken under 
2024 i huvudsak bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 
synpunkt tillfredsställande sätt, att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och att 
direktionens interna kontroll varit tillfredsställande.

Vidare bedömer revisorerna att de finansiella målen för 2024 uppnås, men 
att balanskravsunderskottet inte kommer att återställas inom 3 år och att resultatet 
enligt årsredovisningen inte fullt ut är förenligt med de verksamhetsmål som är 
fastställda.

Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma. Regionstyrelsens förvaltning gör samma 
bedömning.

Frågan om ansvarsfrihet överlämnas till regionfullmäktige utan eget förslag

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Årsredovisning 2024 för kommunalförbundet Skandionkliniken godkänns.

Förslag till beslut under sammanträdet

Ordförande föreslår att förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas 
ansvarsfrihet för 2024.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag samt förslaget 
om att bevilja förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för 
2024, och finner att fullmäktige godkänner detsamma. 

Beslut

Årsredovisning 2024 för kommunalförbundet Skandionkliniken godkänns.

Förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas ansvarsfrihet för 2024.
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Anmälan om jäv

Nicklas Sandström (M) anmäler jäv och deltar ej i handläggningen av ärendet.

Beslutsunderlag

 §105 RS Kommunalförbundet Skandionkliniken - Årsredovisning 2024
 Tjänsteskrivelse - Kommunalförbundet Skandionkliniken årsredovisning 2024
 Årsredovisning 2024 Kommunalförbundet Skandionkliniken inkl. bilagor - 

revisionsberättelse och protokollsutdrag
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§ 96 Kommunalförbundet Norra Sjukvårdsregionförbundet - 
Årsredovisning samt ansvarsfrihet 2024
RS 97-2025

Sammanfattning

Enligt Kommunallagens 9 kap, 13§ rörande kommunalförbund med direktion ska 
medlemmarnas fullmäktige besluta om ansvarsfrihet för direktionen i dess helhet.

Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen i Norra sjukvårdsregionförbundet 
har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt, att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och att 
direktionens interna kontroll har varit tillräcklig.

Vidare bedömer revisorerna att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de 
finansiella mål som direktionen beslutat om samt att resultatet enligt årsredovisningen 
i allt väsentligt är
förenligt med de verksamhetsmål, uppdrag och aktiviteter som direktionen ställt upp 
samt att förbundet uppnår förbundets mål för god ekonomisk hushållning.

Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen 
samt de enskilda ledamöterna i densamma samt att regionfullmäktige godkänner 
direktionens årsredovisning för år 2024. Regionstyrelsens förvaltning gör samma 
bedömning.

Frågan om ansvarsfrihet överlämnas till regionfullmäktige utan eget förslag

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Årsredovisning 2024 för Norra sjukvårdsregionförbundet godkänns.

Förslag till beslut under sammanträdet

Ordförande föreslår att förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas 
ansvarsfrihet för 2024.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag samt förslaget 
om att bevilja förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för 
2024, och finner att fullmäktige godkänner detsamma. 

Beslut

Årsredovisning 2024 för Norra sjukvårdsregionförbundet godkänns.

Förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas ansvarsfrihet för 2024.
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Anmälan om jäv

Anna-Lena Danielsson (S), Nicklas Sandström (M), Jonas Karlberg (V) och Ewa-May 
Karlsson (C) anmäler jäv och deltar ej i handläggningen av ärendet.

Beslutsunderlag

 §106 RS Kommunalförbundet Norra Sjukvårdsregionförbundet - Årsredovisning 
2024

 Tjänsteskrivelse - Kommunalförbundet Norra Sjukvårdsregionförbundet - 
Årsredovisning 2024

 Årsredovisning 2024 Norra Sjukvårdsregionförbundet inklusive RCC Norr
 Revisionsberättelse för Norra sjukvårdsregionförbundet 2024 inkl. bilagor
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§ 97 Ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Umeåregionen 2024
RS 447-2025

Sammanfattning

Styrelsen för samordningsförbundet Umeåregionen har översänt årsredovisning 
och revisionsberättelse för verksamhetsåret 2024. Enligt Lagen (2003:1210) om 
finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för sig 
pröva frågan om styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet för 2024 års förvaltning 
och räkenskaper.

Revisorerna gör den sammantagna bedömningen att styrelsen 
i samordningsförbundet har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och 
från ekonomisk synvinkel tillfredställande sätt samt att den interna kontrollen har 
varit tillräcklig. Vidare bedömer revisorerna att räkenskaperna i allt väsentligt 
är rättvisande.

Revisorerna tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet 
för verksamhetsåret 2024.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2024.

Beslut

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2024.

Anmälan om jäv

Linda Berglund (S) anmäler jäv och deltar ej i handläggningen av ärendet.

Beslutsunderlag

 §115 RS Ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Umeåregionen
 Tjänsteskrivelse - Ansvarsfrihet Samordningsförbundet Umeåregionen
 Revisionsberättelse 2024 SOF Umeåregionen signed
 Samordningsförbundet Umeåregionen Årsredovisning 2024
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§ 98 Ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö 2024
RS 448-2025

Sammanfattning

Styrelsen för samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö har översänt årsredovisning 
och revisionsberättelse för verksamhetsåret 2024. Enligt Lagen (2003:1210) om 
finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för sig 
pröva frågan om styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet för 2024 års förvaltning 
och räkenskaper.

Revisorerna gör den sammantagna bedömningen att styrelsen 
i samordningsförbundet har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och 
från ekonomisk synvinkel tillfredställande sätt samt att den interna kontrollen har 
varit tillräcklig. Vidare bedömer revisorerna att räkenskaperna i allt väsentligt 
är rättvisande. 

Revisorerna tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet 
för verksamhetsåret 2024.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2024.

Beslut

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2024.

Anmälan om jäv

Kenneth Andersson (S) anmäler jäv och deltar ej i handläggningen av ärendet.

Beslutsunderlag

 §116 RS Ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö
 Tjänsteskrivelse - Ansvarsfrihet för samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö
 Revisionsberättelse 2024 SOF Skellefteå-Norsjö signed
 Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö - Årsredovisning 2024 signerat
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§ 99 Ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Södra Lappland 2024
RS 449-2025

Sammanfattning

Styrelsen för samordningsförbundet Södra Lappland har översänt årsredovisning 
och revisionsberättelse för verksamhetsåret 2024. Enligt Lagen (2003:1210) om 
finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för sig 
pröva frågan om styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet för 2024 års förvaltning 
och räkenskaper.

Revisorerna gör den sammantagna bedömningen att styrelsen 
i samordningsförbundet har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och 
från ekonomisk synvinkel tillfredställande sätt samt att den interna kontrollen har 
varit tillräcklig. Vidare bedömer revisorerna att räkenskaperna i allt väsentligt 
är rättvisande.

Revisorerna tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet 
för verksamhetsåret 2024.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2024.

Beslut

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2024.

Anmälan om jäv

Karin Malmfjord (S) och Urban Lindström (S) anmäler jäv och deltar ej i 
handläggningen av ärendet.

Beslutsunderlag

 §117 RS Ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Södra Lappland
 Tjänsteskrivelse - Ansvarsfrihet Samordningsförbundet Södra Lappland
 Revisionsberättelse 2024 SOF Södra Lappland signed
 Årsredovisning 2025 Samordningsförbundet Södra Lappland signerat
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§ 100 Borgensåtagande för Svensk Luftambulans 2025
RS 852-2024

Sammanfattning

Kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg (SLA) har inkommit med en begäran om 
ett kompletterande beslut om borgensåtagande för lån i syfte att finansiera 
övertagandet av de helikoptrar som idag används av SLA men ägs av Region 
Värmland samt Region Dalarna. Svensk Luftambulans äger idag fyra helikoptrar men 
hanterar totalt sex helikoptrar inom ramen för sitt uppdrag. Innan kommunalförbundets 
uppstart inköptes var sin helikopter av dåvarande Landstinget i Värmland respektive 
Dalarna. Därefter etablerades Kommunalförbundet och direktionen beslutade 2016-
05-26 att Svensk Luftambulans ska äga de helikoptrar de opererar. Det är också 
viktigt med ett enhetligt ägande i kommande processer för upphandling av nya 
helikoptrar.

Under 2024 fattade regionfullmäktige beslut om borgen för en succesiv överflyttning 
av SLA:s lån i olika banker till Kommuninvest (RF 241126, §184). För att kunna flytta 
över lånen som avsåg de fyra helikoptrar som idag ägs av förbundet krävdes ett 
solidariskt borgensåtagande av medlemsorganisationerna. Den nu aktuella frågan om 
ökat borgensåtagande avser förbundets övertagande av Värmlands och Dalarnas 
helikoptrar. Den tidigare beslutade borgensåtagandet om 245 610 000 kr ökas med 
80 000 000 till ett nytt åtagande om totalt 325 610 000 kr.

Detta beslut ersätter fullmäktiges tidigare beslut 20241126, § 184, avseende 
borgensåtagandet, men inte beslutet om regressavtal som också togs vid samma 
möte. Regressavtalet påverkas inte av storleken på borgensåtagandet från 
regionerna.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionfullmäktige beslutar att såsom för egen skuld ingå borgen för 
kommunalförbundet Svensk Luftambulans låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
lånebelopp om 325 610 000 kronor jämte därpå löpande ränta och kostnader.

Regionfullmäktiges beslut från den 26 november 2024, § 184, Att såsom för egen 
skuld ingå borgen för kommunalförbundet Svensk Luftambulans låneförpliktelser upp 
till ett totalt högsta lånebelopp om 245 610 000 kr, jämte därpå löpande ränta och 
kostnader, upphävs utan påverkan på resterande beslutspunkter. 

Beslut

Regionfullmäktige beslutar att såsom för egen skuld ingå borgen för 
kommunalförbundet Svensk Luftambulans låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
lånebelopp om 325 610 000 kronor jämte därpå löpande ränta och kostnader.

Regionfullmäktiges beslut från den 26 november 2024, § 184, Att såsom för egen 
skuld ingå borgen för kommunalförbundet Svensk Luftambulans låneförpliktelser upp 
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till ett totalt högsta lånebelopp om 245 610 000 kr, jämte därpå löpande ränta och 
kostnader, upphävs utan påverkan på resterande beslutspunkter. 

Beslutsunderlag

 §107 RS Borgensåtagande för Svensk Luftambulans 2025
 Tjänsteskrivelse - Borgensåtagande Svensk Luftambulans 2025
 Skrivelse, handlingar för ägaröverlåtelse av helikoptrar JXA och JXB
 SLA § 1, Ägarövertagande av helikoptrar från Region Värmland samt Region 

Dalarna
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§ 101 Region Västerbotten - Delårsrapport per april 2025
RS 352-2025

Sammanfattning

Det här är regionstyrelsens första uppföljningsrapport till regionfullmäktige för året. 
Rapporten redogör för viktiga händelser som påverkat Region Västerbottens ansvar 
och ekonomi under perioden. Delårsrapporten för januari-april 2025 är upprättad enligt 
kommunallagen och rekommendationer från rådet för kommunal redovisning.

I den här delårsrapporten redogör regionstyrelsen för ekonomiskt resultat och ställning 
men följer inte upp målen i regionplanen, så ingen bedömning av ekonomisk 
hushållning görs. Rubriken Väsentliga personalförhållanden beskriver 
bemanningsutmaningar och förutsättningar.

 Periodens resultat är minus 724 miljoner kronor.
 Periodens budgetavvikelse är minus 582 miljoner kronor.
 Årsprognosen är ett budgetunderskott vid årets slut på 956 miljoner kronor.
 Prognostiserat balanskravsresultat för 2025 är negativt med 353 miljoner 

kronor. 
(Regionens negativa balanskravsresultat på 239 miljoner kronor ska vara 
återställd senast 2026).

Under rubriken Driftredovisning presenteras nämndernas resultat jämfört med den 
budget som regionfullmäktige har fastställt för den löpande verksamheten. Den är 
utformad för att möta fullmäktiges behov av insyn och ansvarsutkrävande av styrelser 
och nämnder. Regionstyrelsen och nämnderna visar tillsammans ett budgetunderskott 
på 221 miljoner kronor för perioden. Prognosen visar ett budgetunderskott på 524 
miljoner kronor.

Hälso- och sjukvårdsnämnden och regionala utvecklingsnämnden gör bedömningen 
att de inte kommer att kunna hålla sin budget för år 2025. 

Hälso- och sjukvårdsnämnden har vidtagit åtgärder för att optimera 
resursanvändningen och förbättra vårdens effektivitet. Åtgärder för att minska 
personalkostnader beslutas i juni 2025 av nämnden och förvaltningschefen. 

Regionala utvecklingsnämnden hänvisar särskilt till kollektivtrafikens negativa 
påverkan. Åtgärder för att minska personalkostnader bereds inför överlämnande till 
nämnden den 18 juni 2025. 

Styrelsen informerar fullmäktige om att betydande åtgärder och prioriteringar kommer 
att krävas för att uppnå en balanserad ekonomi.

Regionstyrelsen informerar fullmäktige om att hälso- och sjukvårdsnämnden och 
regionala utvecklingsnämnden bedömer att de inte kommer att uppnå en balanserad 
budget vid årets slut. Med utgångspunkt i kommunallagen och god ekonomisk 
hushållning behöver hälso- och sjukvårdsnämnden och regionala utvecklingsnämnden 
göra fortsatta prioriteringar samt genomföra omställningsarbetet.
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Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Delårsrapport, per april 2025 godkänns.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Jonas Karlberg (V), Nicklas Sandström (M), Anna-
Lena Danielsson (S), Petter Nilsson (SD), Karin Malmfjord (S), Gunnar Viklund (S), 
Emma Lindqvist (MP), Anton Bergström Nord (M), Ewa-May Karlsson (C), Håkan 
Andersson (C), Elmer Eriksson (M), Magnus Eriksson (S), Maria Lundqvist Brömster 
(L), Hans-Inge Smetana (KD) och Eva Arvidsson (V). 

Jonas Karlberg (V), med stöd av Anna-Lena Danielsson (S), Karin Malmfjord (S), 
Gunnar Viklund (S) och Magnus Eriksson (S), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag 
till beslut.

Nicklas Sandström (M), med stöd av Anton Bergström Nord (M), Ewa-May Karlsson 
(C), Maria Lundqvist Brömster (L) och Hans-Inge Smetana (KD), yrkar på följande 
tillägg:

 Att regionstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med nämnderna skyndsamt 
ta fram en budgetprocess som avspeglar verksamheternas uppdrag, budget, 
behov, horisontella samt vertikala prioriteringar som harmoniserar med 
beprövad erfarenhet och eventuella vårdprogram.

 Att regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att säkerställa att 
budgetunderlag håller en tillräcklig kvalitet. Det bör bland annat 
finnas dokumenterade riskanalyser som visar att förslag på budgetar och 
åtgärder är möjliga att genomföra.

 Att regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag säkerställa 
att verksamheterna samt fackförbund blir delaktiga i beredningen av 
budgetar,  sparförslag samt i arbetet med att föreslå prioriteringar.

 Att fullmäktige uppdrar till samtliga driftsnämnder att genomföra ytterligare 
kostnadsreducerande åtgärder kopplat till administrativa tjänster 
inom regionen.

 Att regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att göra ett omtag 
med arbetet kring att nå en ekonomi i balans genom att fokus riktas på analys 
och åtgärd per förvaltning och vilka kostnadsposter som har 
stora budgetavvikelser.

 Att regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att arbeta fram, utöver de 
tidigare fullmäktigeuppdragen, ytterligare nödvändiga 
kostnadsreducerande åtgärder.

 Att regionstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med nämnderna arbeta 
fram processtöd så att verksamheten kan genomföra horisontella 
prioriteringar som leder fram till skäliga utbudsbegränsningar.

 Att hälso- och sjukvårdsnämnden får i uppdrag att skyndsamt stärka 
arbetet för att stärka universitetssjukvården.

 Att regionstyrelsen reviderar sina riktlinjer för upptagandet av nya lån så att 
alla nya lån kräver politiska beslut samt åtföljs med en långsiktig plan hur de 
ska kunna betalas tillbaka.
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Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag till beslut och 
finner att fullmäktige godkänner detsamma.

Därefter frågar ordförande om fullmäktige bifaller eller avslår Alliansens 
tilläggsyrkande och finner att fullmäktige avslår detsamma.

Beslut

Delårsrapport per april 2025 godkänns.

Reservation

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna, reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag och lämnar nedanstående motivering; 

"Region Västerbotten befinner sig i en djup självskapad vårdkris som påverkar såväl 
patienter som personal. Grundorsaken är den svaga politiska styrning som sker 
av regionen. År efter år läggs budgetar som inte håller ihop, och besluten som 
fattas saknar reell genomförandekraft. I stället för att ta itu med de 
grundläggande problemen skjuts de framför oss i en region där varje ny rapport visar 
att gapet mellan intention och verklighet bara växer.

Prognosen för 2025 visar på ett underskott på nära en miljard, och 
balanskravsresultatet återigen är negativt med totalt 353 mkr. Löftet till 
regionfullmäktige var att balanskravsresultatet ska påbörja att återställas, inte att 
det ska växa ytterligare. Samtidigt fortsätter låneskulden att växa, med en prognos 
på uppemot fem miljarder i nya lån inom de kommande åren. Att finansiera driften 
med framtida generationers skattepengar är varken ansvarsfullt eller långsiktigt.

När revisorerna konstaterar att endast en tredjedel av beslutade åtgärder inom hälso- 
och sjukvården faktiskt genomförts, blir det tydligt att det politiska ledarskapet 
misslyckats med att säkerställa verkställighet, uppföljning och effekt. Det handlar inte 
enbart om ekonomi, det handlar om ledarskapets kärnuppgift att styra en 
komplex verksamhet mot långsiktiga mål, att skapa förutsättningar för genomförande 
och att ta ansvar när målen inte uppnås.

Trots ökade skatteintäkter och höga statsbidrag blir resultaten sämre, vårdköerna 
längre och arbetsmiljön alltmer ohållbar. Att universitetssjukhuset i Umeå med nöd 
och näppe klarade kraven för att behålla sin status är ett symptom på 
att kärnuppdraget i vården riskerar att undermineras. Det går om inte annat att se på 
vårdgolvet med överbeläggningar och en beläggningsgrad som på många kliniker 
är över 100%. Det skapar en ohållbar situation för vårdpersonalen. Väntetiderna till 
vård är fortsatt de längsta i landet.
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Det är inte enskilda tjänstemän som bär ansvaret för dagens situation. Det är en följd 
av ett politiskt ledarskap som under årtionden valt att blunda för utvecklingen. Den 
socialdemokratiskt ledda majoriteten har år efter år duckat de svåra besluten, väjt 
undan för tydliga prioriteringar och istället byggt en förvaltningskultur där styrning 
reducerats till dokument och visioner utan förankring i verksamheten. 
När budgetdisciplin saknas, när mål saknar koppling till effekt, och när 
kostnadsökningar besvaras med nya lån då vittrar styrningen sönder.

Det är därför avgörande att regionen nu gör ett omtag, inte bara i siffror, utan i hela 
sättet att styra och leda. Beslutsmandat måste kopplas till ansvar. Verksamheter som 
håller budget och visar resultat måste få fortsatt förtroende och utrymme att utvecklas.

Det måste göras tydligt att den som tar ansvar också får det att märkas. Och där 
ansvar brister måste det också få konsekvenser.

Det är inte längre möjligt att fortsätta hoppas på att problemen ska försvinna av 
sig själv. Västerbotten behöver ett ledarskap som vågar stå upp för tydliga mål, som 
ärligt kommunicerar verkligheten och som driver igenom nödvändiga förändringar. Att 
fortsätta på den inslagna vägen innebär att riskera både den medicinska 
kvaliteten, personalens arbetsmiljö och regionens långsiktiga ekonomiska 
stabilitet. Sammanfattningsvis måste Region Västerbotten ompröva sitt politiska 
ledarskap och  fokusera på att skapa en långsiktig och hållbar ekonomisk plan. Detta 
arbete kan inte skjutas upp till nästa budget utan måste påbörjas omedelbart. 
Prioriteringar måste omprövas, och åtgärder måste vidtas för att säkerställa att 
invånarna i länet får tillgång  till den vård de behöver utan att riskera regionens 
ekonomiska stabilitet på lång sikt. Den vårdkris som råder i Västerbotten är orsakad 
av ett långvarigt och varaktigt styre och kan inte skyllas på någon annan eller att 
regionen blivit ett offer för omständigheterna."

Beslutsunderlag

 §91 RS Region Västerbotten - Delårsrapport per april 2025
 Tjänsteskrivelse - Region Västerbotten. Delårsrapport 1, per april 2025
 Region Västerbotten. Delårsrapport 1, per april 2025
 Alliansen - Yrkande delårsrapport per april 2025
 §62 RUN Delårsrapport per april 2025 - Regionala utvecklingsnämnden
 Delårsrapport per april 2025 - Regionala utvecklingsnämnden
 §109 HSN Skrivelse till regionfullmäktige i samband med fastställande av 

delårsrapport per april 2025 - Hälso-och sjukvårdsnämnden
 Delårsrapport per april 2025, Hälso- och sjukvårdsnämnden
 Patientnämnden. Tjänsteskrivelse, Delårsrapport 1 2025
 Patientnämndens delårsrapport 1 per april 2025
 Folkhögskolestyrelsens delårsrapport 1, per april 2025
 Delårsrapport april 2025 - Gemensam måltidsnämnd; protokollsutdrag, 

tjänsteskrivelse och rapport
 Delårsrapport april 2025 - Regionstyrelsen
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§ 102 Fullmäktigeberedningarnas arbete delår 1 per 2025
RS 454-2025

Sammanfattning

Enligt regionfullmäktiges arbetsordning § 6 ska fullmäktiges presidium ha 
avstämningsmöten med fullmäktigeberedningarna under året. 

Fullmäktiges presidium har träffat fullmäktigeberedningarnas presidier under våren för 
avstämning och diskussion kring beredningarnas arbete samt uppdrag.

Samtliga beredningar har kommit i gång bra med sitt arbete och uppdrag. 
Beredningarna arbetar med kunskapsinhämtning, medborgardialoger och träffar med 
kommuner samt andra aktörer. Beredningarnas arbete med årets uppdrag 
sammanfattas i en rapport som överlämnas till regionfullmäktige i november.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Informationen är delgiven.

Beslut

Informationen är delgiven.

Beslutsunderlag

 §122 RS Fullmäktigeberedningarnas arbete delår 1 per 2025
 Tjänsteskrivelse - Beredningarnas arbete delår
 Sammanträdesanteckningar - Regionfullmäktiges presidium med beredningarna 

signed
 Verksamhetsplan beredning för kompetensförsörjning 2025
 Demokratiberedningens verksamhetsplan 2025
 Verksamhetsplan beredning för samverkan och regional utveckling 2025 - 

fastställd 2025-02-05
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§ 103 Budgetram för 2026 för Kommunalförbundet Skandionkliniken
RS 420-2025

Sammanfattning

Enligt förbundsordningen § 17 ska ett underlag till budget för nästföljande år tillställas 
förbundsmedlemmarna senast den 30 april. Medlemmarna ska godkänna 
budgetramen innan budgeten fastställs av förbundsdirektionen, vilket ska ske senast 
vid november månads utgång året före budgetåret eller senast före december månads 
utgång om särskilda skäl föreligger.

I förslaget till budgetram baseras intäkterna på antagandet att 9 600 fraktioner utförs 
2026, vilket är samma antal som i budget 2025. Fraktionspris och Skandionklinikens 
kostnader är uppräknade med LPIK efter samråd med representanter för regionernas 
ekonomidirektörer, vilket 2026 är 2,6 %.

Förslag till budgetram för Skandionkliniken 2026, exkl Hotel von Kraemer:

 Intäkter 246 485 tkr
 Kostnader -246 291 tkr
 Resultat 194 tkr

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Kommunalförbundet Skandionklinikens föreslagna budgetram för 2026 godkänns. 

Beslut

Kommunalförbundet Skandionklinikens föreslagna budgetram för 2026 godkänns. 

Beslutsunderlag

 §114 RS Budgetram för 2026 för Kommunalförbundet Skandionkliniken
 Tjänsteskrivelse - Budgetram Skandionkliniken 2026
 Skrivelse, Förslag på budgetram för 2026, Plan för verksamhet och ekonomi 

2026 samt plan för ekonomi 2027-2028, Kommunalförbundet Skandionkliniken
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§ 104 Reglemente för intern kontroll i Region Västerbotten
RS 305-2025

Sammanfattning

Detta reglemente syftar till att tydliggöra övergripande bestämmelser och krav kring 
intern kontroll i Region Västerbotten. Det inkluderar roller och ansvar och vad 
nämnder ska göra för att upprätthålla en tillfredsställande intern kontroll. Reglementet 
syftar även till att tydliggöra regionstyrelsens övergripande ansvar för intern kontroll i 
Region Västerbotten.

Reglementet är en mindre revidering från tidigare utgåva främst mot bakgrund av det 
uppdrag som regionstyrelsen gav regiondirektören att skapa en mer ändamålsenlig 
intern kontroll.

Beredningen sker i regionstyrelsen men behandlas även som informationsärende i 
hälso- och sjukvårdsnämnden, regionala utvecklingsnämnden, folkhögskolestyrelsen 
och patientnämnden.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionfullmäktige fastställer reglemente för intern kontroll i Region Västerbotten. 

Beslut

Regionfullmäktige fastställer reglemente för intern kontroll i Region Västerbotten. 

Beslutsunderlag

 §108 RS Reglemente för intern kontroll i Region Västerbotten
 Tjänsteskrivelse - Reglemente för intern kontroll i Region Västerbotten
 Reglemente för intern kontroll i Region Västerbotten
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§ 105 Ändrad patientavgift för PSA-provtagning inom organiserad 
prostatacancertestning
RS 805-2023

Sammanfattning

Organiserad prostatacancertestning (OPT) infördes som en ny verksamhet i 
november 2022. Syftet med verksamheten är att minska och systematisera testningen 
av PSA, prostataspecifikt antigen, med målet att hitta prostatacancer tidigt hos män.

Regionfullmäktige beslutade i april 2023 att införa avgiftsfrihet för OPT i Region 
Västerbotten till och med 2023 och beslutade senare att förlänga avgiftsfriheten till och 
med utgången av 2024. Syftet med avgiftsfrihet är att få fler att välja att deltaga i 
screeningprogrammet.

OPT har nu införts i 15 regioner i Sverige. I alla dessa regioner, inklusive de övriga 
norrlandsregionerna, är OPT avgiftsfritt med motiveringen att testningen jämställs med 
mammografiscreeningen. Region Västerbotten har ett relativt högt deltagande i OPT 
och förslaget är att det fortsatt får vara avgiftsfritt att ta provet för att främja en hög 
deltagandegrad hos
männen.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

PSA-provtagning inom organiserad prostatacancertestning ska vara avgiftsfritt.

Att hälso- och sjukvårdsnämnden i dialog med regionstyrelsen utreder ett införande av 
avgift vid uteblivet besök för all screeningverksamhet, såsom organiserad 
prostatacancertestning och mammografi.

Beslut

PSA-provtagning inom organiserad prostatacancertestning ska vara avgiftsfritt.

Att hälso- och sjukvårdsnämnden i dialog med regionstyrelsen utreder ett införande av 
avgift vid uteblivet besök för all screeningverksamhet, såsom organiserad 
prostatacancertestning och mammografi.

Beslutsunderlag

 §109 RS Ändrad patientavgift för PSA-provtagning inom organiserad 
prostatacancertestning

 §101 Avgiftsfrihet vid organiserad prostatacancertestning
 Tjänsteskrivelse, Avgiftsfrihet vid organiserad prostatacancertestning
 Utredningsrapport, Förutsättningar för organiserad prostatacancertestning, 

OPT, i norra sjukvårdsregionen
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§ 106 Ändrade patientavgifter för synhjälpmedel 2025
RS 446-2025

Sammanfattning

De avgifter för synhjälpmedel som gäller idag är antagna 2012 och det finns behov av 
en översyn.

I dagsläget har synrehabiliteringen väldigt många olika avgifter vilket får negativa 
konsekvenser för både brukare och medarbetare. För brukare minskar överblicken 
över eventuella kostnader och för medarbetare blir det svårt att hålla reda på olika 
avgifter som skall faktureras.

Syftet med förändringen är såväl ökad tydlighet och jämlikhet för brukare som en 
förenkling i hantering för medarbetare. Med föreslagen förändring skulle kostnaderna 
minska för brukarna. Det finns idag personer som tackar nej till ett hjälpmedel på 
grund av kostnaden, trots att behov finns av kompenserande hjälpmedel.

Förslaget i sin helhet kommer att ge en ökad kostnad med uppskattningsvis ca 100 tkr 
för regionen. Samtidigt frigörs arbetstid genom minskad fakturahantering, vilket är 
svårt att beräkna kostnaden för men är tidsbesparande för såväl förskrivare som 
fakturahanterare.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionfullmäktige fastställer ändrade avgifter för synhjälpmedel enligt förslag.

Beslut

Regionfullmäktige fastställer ändrade avgifter för synhjälpmedel enligt förslag.

Beslutsunderlag

 §110 RS Ändrade patientavgifter för synhjälpmedel 2025
 Protokollsutdrag, §103 Ändrade patientavgifter för synhjälpmedel
 Tjänsteskrivelse, Ändrade patientavgifter för synhjälpmedel 2025
 Underlag, Förslag på förändring av patientavgifter för synhjälpmedel
 Bilaga 1. Förändrade avgifter synhjälpmedel, kostnadsberäkningar
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§ 107 Subventionerad HPV vaccination i Region Västerbotten
RS 483-2025

Sammanfattning

Humant Papillom Virus (HPV) finns i flera typer varav ett tiotal orsakar cancer. Smittan 
sprids i de flesta fall via sexuella kontakter. De cancerformer som orsakas av HPV är
livmoderhalscancer, analcancer, vissa cancerformer i mun- och svalgområdet, 
peniscancer och cancer i vulva och vagina. Dessa cancerformer utvecklas flera år 
efter infektionstillfället. I Sverige beräknas varje år 1500–1600 personer insjukna i en 
HPV-orsakad cancer. Vaccination mot HPV har visats ge ett bra skydd mot HPV 
orsakad cancer. Bäst effekt har vaccination innan man smittas av en HPV-typ som 
kan orsaka cancer, men ny forskning har visat att vaccination har effekt även efter att 
man har exponerats för HPV.

Vaccination mot HPV infördes i barnvaccinationsprogrammet för flickor 2010 och 
omfattar alla flickor födda 1999 och senare, samt för pojkar 2020 och omfattar pojkar 
födda 2009 och senare. Vaccinet ges i årskurs 5 i två doser. Det vaccin som ges har 
förbättrats stegvis sedan införandet. Det första som infördes skyddar mot fyra HPV 
typer och har sedan bytts ut till ett som skyddar mot nio HPV typer (vilket används 
sedan 2019). Vaccinationer inom barnvaccinationsprogrammet subventioneras 
nationellt och erbjuds kostnadsfritt.

Den 5 december 2024 publicerade Folkhälsomyndigheten en rekommendation om 
catch-up vaccination av ovaccinerade män och kvinnor upp till och med 26 års ålder. 
Syftet är att vaccinera de individer som var för gamla för att ha fått vaccin i 
barnvaccinationsprogrammet när det infördes, eller vars föräldrar motsade sig 
vaccination. Bakgrunden är ett uppdrag från Regeringen som Folkhälsomyndigheten 
fick i augusti 2023.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Erbjuda 2 doser kostnadsfritt vaccin (Gardasil 9) till de grupper som omfattas av 
alternativ A i bifogat PM, (eg Kvinnor och män upp till och med 26 år). Patienten 
betalar stickavgift i form av patientavgift.

Förslag till beslut under sammanträdet

Sofie Gustafsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan beslutar enligt regionstyrelsens förslag och 
finner att fullmäktige bifaller detsamma.
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Beslut

Erbjuda 2 doser kostnadsfritt vaccin (Gardasil 9) till de grupper som omfattas av 
alternativ A i bifogat PM, (eg Kvinnor och män upp till och med 26 år).

Patienten betalar stickavgift i form av patientavgift.

Beslutsunderlag

 §111 RS Subventionerad HPV vaccination i Region Västerbotten
 §82 HSN Subventionerad HPV-vaccination
 Tjänsteskrivelse - Subventionerad HPV-vaccination
 PM Beslutsunderlag Subventionerad HPV-vaccination
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§ 108 Förfrågan om utökad befogenhet för den inomkommunala 
kollektivtrafiken i Skellefteå samt möjlighet till trafikplikt för trafik 
inom Skellefteå Kommun
RS 2182-2024

Sammanfattning

Regionala utvecklingsnämnden fattade 2024-08-22 beslut om att uppdra åt regionala 
kollektivtrafikmyndigheten att bereda inkommen ansökan från Skellefte kommun 
avseende utökad befogenhet att ingå avtal för den inomkommunala kollektivtrafiken i 
Skellefteå kommun och att skolskjutsar samt flygbusstrafiken ska omfattas av 
trafikpliktsbeslut.

I beredningsprocessen har såväl Skellefteå kommun som Länstrafiken i Västerbotten 
deltagit. Vid ett beslut om utökad befogenhet att ingå avtal är det av vikt att den 
allmänna kollektivtrafiken fortsatt ska vara ett sammanhållet kollektivtrafiksystem i 
Västerbotten.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionfullmäktige beslutar att den allmänna kollektivtrafiken i Västerbotten fortsatt ska 
vara ett sammanhållet kollektivtrafiksystem och att förutsättningar som finns 
framtagna för att bibehålla det sammanhållna kollektivtrafiksystemet är ett krav vid 
beslut om utökad befogenhet att ingå avtal.

Regionfullmäktige beslutar att delegera Skellefteå kommun utökad befogenhet att ingå 
avtal för allmän kollektivtrafik inom Skellefteå kommunen under förutsättning att 
kommunen konfirmerar att avsikten är att själva tillhandahålla eller direkttilldela trafik 
till eget bolag.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Lars Lilja (S), Andreas Löwenhöök (M), Lars Forsgren 
(SD), Hans-Inge Smetana (KD), Carina Sundbom (C), Charlotta Jansson Enqvist (M), 
Mattias Larsson (C), Jonas Karlberg (V), Maria Lundqvist Brömster (L), Hans 
Brettschneider (MP), Ewa-May Karlsson (C), Betty-Ann Nilsson (KD), Maria 
Kristoffersson (C) och Petter Nilsson (SD).

Lars Lilja (S), med stöd av Lars Forsgren (SD), Jonas Karlberg (V) och Hans 
Brettschneider (MP), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Andreas Löwenhöök (M), med stöd av Hans-Inge Smetana (KD), Carina Sundbom 
(C), Charlotta Jansson Enqvist (M), Mattias Larsson (C) och Maria Lundqvist Brömster 
(L), yrkar;

 I första hand att ärendet återremitteras för att tydliggöra Skellefteå kommuns 
intentioner. Om intentionen är att bedriva den regionala trafiken i egen regi, 
bör en dialog inledas mellan regionen och länets 15 kommuner om 
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-06-17

Utdragsbestyrkande

Västerbottensmodellens framtid. Dialogen ska utgå från en konsekvensanalys 
av vad ett beslut om att ge Skellefteå kommun utökad befogenhet att ingå 
avtal för allmän kollektivtrafik inom kommunen innebär för övriga kommuner i 
länet.

 I andra hand, om återremissyrkandet avslås:
 - Att Skellefteå kommuns första förfrågan om utökad befogenhet att ingå avtal 
för den inomkommunala kollektivtrafiken avslås.

Beslutsgång gällande yrkande om återremiss

Ordförande frågar fullmäktige om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras, 
och finner att fullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Omröstning begärs. Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång godkänns;

Ja-röst för bifall till att ärendet ska avgöras idag.

Nej-röst för bifall till att ärendet ska återremitteras.

Omröstningsresultat

Med 38 ja-röster och 30 nej-röster, finner ordförande att fullmäktige beslutar att 
ärendet ska avgöras idag. Se bilaga 1 till protokollet. 

Beslutsgång gällande yrkande om bifall respektive avslag på ärendet

Ordförande ställer regionstyrelsens förslag mot Andreas Löwenhöök mfl:s förslag om 
avslag, och finner att fullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Nej-röst för avslag enligt Andreas Löwenhööks mfl:s förslag.

Omröstningsresultat

Med 43 ja-röster och 25 nej-röster finner ordförande att fullmäktige beslutar bifalla 
regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 2 till protokollet.

Beslut

Regionfullmäktige beslutar att den allmänna kollektivtrafiken i Västerbotten fortsatt ska 
vara ett sammanhållet kollektivtrafiksystem och att förutsättningar som finns 
framtagna för att bibehålla det sammanhållna kollektivtrafiksystemet är ett krav vid 
beslut om utökad befogenhet att ingå avtal.

41 (65)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-06-17

Utdragsbestyrkande

Regionfullmäktige beslutar att delegera Skellefteå kommun utökad befogenhet att ingå 
avtal för allmän kollektivtrafik inom Skellefteå kommunen under förutsättning att 
kommunen konfirmerar att avsikten är att själva tillhandahålla eller direkttilldela trafik 
till eget bolag.

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag och lämnar en skriftlig reservation enligt följande;

"Vi reserverar oss mot beslutet att godkänna Skellefteå kommuns ansökan om 
utökad befogenhet att ingå avtal för allmän kollektivtrafik inom kommunen. 
Västerbottensmodellen är grundläggande för länets kollektivtrafik och 
har framgångsrikt säkerställt samverkan mellan kommuner och regionen när det gäller 
planering, beställning och finansiering. Genom detta beslut hotas hela modellen, då 
det öppnar för att Skellefteå kommun kan bedriva kollektivtrafik på egen hand. Det 
innebär ett riskfyllt steg med potentiellt långtgående konsekvenser för länets 
kollektivtrafiksystem, inte minst genom att fler kommuner kan välja samma väg och 
därmed undergräva det samlade samarbetet.

Det är anmärkningsvärt att beslutet fattas utan att länets övriga kommuner involverats 
i en dialog om modellens framtid. En fråga av denna dignitet, som påverkar hela länet, 
kräver att alla berörda parter får möjlighet att diskutera och bidra till en 
lösning. Avsaknaden av en sådan dialog minskar tilliten till det regionala samarbetet 
och är en allvarlig brist i beslutsprocessen.

Vidare är ärendet otillräckligt berett. Det saknas tydliga besked om vad Skellefteå 
kommun faktiskt avser att göra med den utökade befogenheten. Det är fortfarande 
oklart om trafiken ska upphandlas, direkttilldela ett internt bolag eller bedrivas i egen 
regi. Inte heller har någon konsekvensanalys presenterats över vad beslutet innebär 
för övriga kommuner i länet. Att fatta beslut utan denna information är oansvarigt 
och undergräver trovärdigheten i det regionala samarbetet.

Regionfullmäktige beslutade den 25 februari 2025 att återremittera ärendet, med 
uppdraget att tydliggöra Skellefteå kommuns intentioner och att föra en dialog med 
länets 15 kommuner om Västerbottensmodellens framtid, utifrån en 
konsekvensanalys. Sedan dess har inget av detta skett. Skellefteå kommun har 
fortfarande inte klargjort sina avsikter, och någon dokumenterad dialog med övriga 
kommuner saknas. I stället återförs ärendet i stort sett oförändrat. Det innebär att 
regionfullmäktiges uttryckliga beslut inte har följts, vilket är en allvarlig brist i den 
demokratiska processen. Sammanfattningsvis innebär beslutet att Skellefteå kommun 
ges möjlighet att gå sin egen väg inom kollektivtrafiken, ett tydligt avsteg från det 
regionala samarbete som Västerbottensmodellen bygger på. Det är ett beslut som 
riskerar att splittra länets kollektivtrafiksystem och undergräva den samverkan som 
varit avgörande för att säkerställa en välfungerande kollektivtrafik i hela Västerbotten. 
Vi beklagar djupt att regionen valt att fatta detta beslut utan att fullfölja det 
beredningsuppdrag som fullmäktige gett."

42 (65)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-06-17

Utdragsbestyrkande

Särskilt yttrande

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna lämnar in följande 
protokollsanteckning;

"Den borde ha återremitterats. Det är en fråga om att regionen inte ska syssla med 
tvingande solidaritet mot kommuner." 

Beslutsunderlag

 §112 RS Förfrågan om utökad befogenhet för den inomkommunala 
kollektivtrafiken i Skellefteå samt möjlighet till trafikplikt för trafik inom Skellefteå 
Kommun

 §38 RUN Förfrågan om utökad befogenhet för den interkommunala 
kollektivtrafiken i Skellefteå samt möjlighet till trafikplikt för trafik inom Skellefteå 
kommun

 Förvaltningens tjänsteskrivelse - Befogenhet att ingå avtal för inomkommunal 
trafik i Skellefteå

 Promemoria/bilaga gällande Förutsättningar för utökad befogenhet att ingå avtal
 §21 RF Förfrågan om utökad befogenhet för den inomkommunala 

kollektivtrafiken i Skellefteå samt möjlighet till trafikplikt för trafik inom Skellefteå 
Kommun
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Utdragsbestyrkande

§ 109 Fusion av inkubatorer och Science park i Umeå
RS 361-2025

Sammanfattning

Tillsammans med Umeå universitet holding, Umeå kommunföretag och SLU Holding 
äger Region Västerbotten bolagen Uminova innovation AB, Umeå Biotech incubator 
AB och Science park i Umeå AB. Region Västerbotten är minoritetsägare i bolagen. 
Inom samma bolagsfär finns även Uminova Expression AB, där Region Västerbotten 
idag inte är delägare.

Under 2023 och 2024 har ägarna bedrivit utvecklingsarbete i en arbetsgrupp för att 
undersöka om det finns sätt att utveckla den akademinära inkubator-, och science 
park-verksamheten i Umeå. Arbetsgruppen anser att det finns anledning att fusionera 
bolagen för att nå en bättre effektivitet, samordning och långsiktighet.

Med anledning av detta behöver Regionfullmäktige ta ställning till att fusionerna 
bolagen och att inkludera Uminova expressions verksamhet i fusionen. Mer 
information finns i det PM som bifogas ärendet. Bifogat finns också förslag på 
gemensam instruktion om fusion till bolagsstyrelserna.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionfullmäktige godkänner fusionen av de delägda aktiebolagen Science park i 
Umeå AB, Umeå biotech incubator AB och Uminova innovation AB.

Regionfullmäktige godkänner att Uminova Expression AB ingår i fusionen.

Regionfullmäktige godkänner instruktionen för fusion av innovationsbolagen i Umeå.

Regionfullmäktige uppdrar till regionstyrelsen att fatta erforderliga beslut för 
fusionsprocessen.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Lars Forsgren (SD), Jonas Karlberg (V), Nina Björby 
(S) och Petter Nilsson (SD).

Lars Forsgren (SD) yrkar på återremiss i 1:a hand med motiveringen att fusionen inte 
kan inkludera eXpression – då verksamheten är av en väsentligt särskild art sett till 
bolagen över huvud.

I 2:a hand yrkas på avslag.

Jonas Karlberg (V), med stöd av Nina Björby (S), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag till beslut.
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Utdragsbestyrkande

Beslutsgång gällande yrkande om återremiss

Ordförande frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras, och finner att 
fullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Beslutsgång

Ordförande ställer regionstyrelsens förslag mot Lars Forsgrens (SD) förslag om 
avslag, och finner att fullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Regionfullmäktige godkänner fusionen av de delägda aktiebolagen Science park i 
Umeå AB, Umeå biotech incubator AB och Uminova innovation AB.

Regionfullmäktige godkänner att Uminova Expression AB ingår i fusionen.

Regionfullmäktige godkänner instruktionen för fusion av innovationsbolagen i Umeå.

Regionfullmäktige uppdrar till regionstyrelsen att fatta erforderliga beslut för 
fusionsprocessen.

Reservation

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 §113 RS Fusion av inkubatorer och Science park i Umeå
 SD - Yrkande Fusion av inkubatorer och sciensepark
 §66 RUN Fusion av delägda innovationsbolag
 Tjänsteskrivelse, Fusion av delägda innovationsbolag i Umeå
 Instruktion för fusion av innovationsbolagen i Umeå
 PM, Utveckling av innovationsbolagen i Umeå
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Utdragsbestyrkande

§ 110 Regionstyrelsens uppsikt av bolag och kommunalförbund 
verksamhetsåret 2024
RS 440-2025

Sammanfattning

Regionstyrelsen ska enligt kommunallagen 6 kap. 1§ ha uppsikt över 
kommunal verksamhet som bedrivs i helägda eller delägda bolag samt 
kommunalförbund. Regionstyrelsen utövar ägarrollen för Region Västerbotten i 
bolagen Umeå Biotech Incubator AB, Science Park i Umeå AB och Inera AB. Det 
innebär att styrelsen för dessa bolag ska ha fortlöpande uppsikt över verksamheten i 
bolagen, främst vad gäller ändamål, ekonomi och efterlevnad av uppställda 
ägardirektiv, men också i avseende på övriga förhållanden av betydelse för Region 
Västerbotten. Regionstyrelsen har också uppsikt över den bolagsstyrning som sker via 
regionala utvecklingsnämnden. 

Ett PM har upprättas som ska ge en översiktlig bild av resultaten för verksamhetsåret 
2024 i bolagen och kommunalförbunden som grund för styrelsens uppsikt. Underlag 
för bedömningen har inhämtats av förvaltningen via årsredovisningar, granskningar 
från revision. På en övergripande nivå bedrivs verksamheten på ett tillfredsställande 
sätt. För två av bolagen pågår ett förändringsarbete mellan ägarna som intensifieras 
under 2025. Kommunalförbundens till stor del på ett tillfredsställande sätt men flera 
förbund har ekonomiska utmaningar samt tidigare balansunderskott som behöver 
hanteras. Regionstyrelsen bör följa utvecklingen i detta.

Beslutet delges regionfullmäktige.

Förslag till beslut

Informationen noteras.

Beslut

Informationen noteras.

Beslutsunderlag

 §102 RS Regionstyrelsens uppsikt av bolag och kommunalförbund 
verksamhetsåret 2024

 Tjänsteskrivelse - Regionstyrelsens uppsikt av bolag och kommunalförbund 
2025

 PM Regionstyrelsens uppsikt av bolag och kommunalförbund 2025
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§ 111 Förstärkt uppsikt av regionens bolag verksamhetsåret 2024
RS 439-2025

Sammanfattning

Regionstyrelsen ska enligt 6 kap 9§ i kommunallagen i årliga beslut för varje hel- 
och delägt kommunalt aktiebolag pröva om de verksamheter som bolagen har 
bedrivit under föregående kalenderår har varit förenliga med de fastställda 
kommunala ändamålen och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
Om styrelsen finner att så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om 
nödvändiga åtgärder.

Prövningen avseende kalenderåret 2024 har inte resulterat i något förslag på 
åtgärd till fullmäktige. De frågor som regionstyrelsen skulle följa upp från föregående 
års granskning har hanterats av bolag eller ägare och behöver ingen ytterligare 
uppföljning.

Regionstyrelsen finner att nedanstående verksamheter som har bedrivit under 
kalenderåret 2024 har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna

 AB Transitio, AC-Net Externservice,
 Norrtåg AB, Samtrafiken i Sverige AB,
 Science Park i Umeå AB, Skellefteå Museum,
 AB, Skogs- och samemuseet i Lycksele AB,
 Umeå Biotech Incubator AB, Uminova,
 Innovation AB,
 Västerbottens Museum AB och Västerbottensteatern AB,
 AB, ALMI Företagspartner Nord AB,
 Bussgods i Norr AB,
 Inera AB, Länstrafiken i Västerbotten AB,
 Norrbotniabanan AB, Norrlandsoperan AB

Beslutet delges regionfullmäktige.

Förslag till beslut

Informationen är delgiven.

Beslut

Informationen är delgiven.

Beslutsunderlag

 §103 RS Förstärkt uppsikt av regionens bolag verksamhetsåret 2024
 Tjänsteskrivelse - Förstärkt uppsikt av regionens bolag verksamhetsåret 2024
 PM - Regionstyrelsens förstärkta uppsikt 2025
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§ 112 Sammanträdesplan för regionfullmäktige 2026
RS 453-2025

Sammanfattning

Enligt kommunallagen 5 kap, 12 och 13 §, ska fullmäktige årligen besluta om när 
ordinarie sammanträde ska hållas. I förslaget har kommunallagens föreskrifter om den 
ekonomiska förvaltningen beaktas samt andra viktiga hålltider i Region Västerbottens 
planerings- och uppföljningsprocess

Sammanträdesplanen innehåller i korthet följande förändring jämfört med 2025;

februarisammanträdet föreslås att genomföras i Skellefteå. Fullmäktiges 
sammanträdes tillkännages på regionens anslagstavla minst en vecka före 
sammanträdesdagen.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Följande sammanträden fastställs för regionfullmäktige 2026:

24 februari (gruppdag 23 februari)
27-28 april (gruppdag 27 april)
16 juni (gruppdag 15 juni)
6 oktober (gruppdag 5 oktober)
24-25 november (gruppdag 23 november)

Överläggning under sammanträdet 

Under överläggningen yttrar sig Hans Brettschneider (MP) och ordförande Harriet 
Hedlund (S).

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens förslag, och 
finner att fullmäktige bifaller detsamma. 

Beslut

Följande sammanträden fastställs för regionfullmäktige 2026:

24 februari (gruppdag 23 februari)
27-28 april (gruppdag 27 april)
16 juni (gruppdag 15 juni)
6 oktober (gruppdag 5 oktober)
24-25 november (gruppdag 23 november)
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Beslutsunderlag

 §121 RS Sammanträdesplan för regionfullmäktige 2026
 Kalender RSAU-RS-RF 2026
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§ 113 Motion nr 17-2024 från Maria Kristoffersson (C), Anställning av 
medarbetare som talar engelska men inte svenska
RS 2375-2024

Sammanfattning

Maria Kristoffersson (C) lämnade in en motion med rubriken Anställning av 
medarbetare som talar engelska men inte svenska, vid regionfullmäktige den 25 april 
2025. I motionen föreslås uppdra till regionstyrelsen att ge Region Västerbottens HR-
avdelning i uppdrag att utveckla riktlinjer och processer för att kunna rekrytera och 
anställa personer som har goda kunskaper i engelska men ännu inte talar svenska 
samt att säkerställa att det erbjuds språkstöd och andra verktyg som möjliggör 
integration och lärande av svenska under anställningstiden. 

Ett motionssvar har upprättats.

Förslag till beslut

Regionstyrelsens förslag till regionfullmäktige:

Att motionen anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Maria Kristoffersson (C), Jonas Karlberg (V), Anton 
Bergström Nord (M), Petter Nilsson (SD), Carina Sundbom (C) och Håkan Andersson 
(C).

Carina Sundbom (C) yrkar bifall till motionen.

Jonas Karlberg (V) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Anton Bergström Nord (M), med stöd av Petter Nilsson (SD), yrkar avslag på 
motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer de tre förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar 
enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Omröstning begärs. Ordförande meddelar att regionstyrelsens förslag är huvudförslag.

Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Förslag om bifall ställs mot förslag om avslag för att utse motförslag till huvudförslaget 
i huvudomröstningen. 
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Beslutsgång i omröstning om motförslag

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att förslag om avslag blir 
motförslag i huvudomröstningen.  

Beslutsgång i huvudomröstning

Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång i huvudomröstningen;
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag, dvs att motionen ska anses vara 
besvarad.
Nej-röst för avslag på motionen. 

Omröstningsresultat i huvudomröstning 

Med 50 ja-röster och 16 nej-röster, finner ordförande att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 3 till protokollet.

Beslut

Att motionen anses besvarad.

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Centerpartiet och Sverigedemokraterna 
reserverar sig mot beslutet till förmån för sina respektive förslag. 

Beslutsunderlag

 §81 RS Motion nr 17-2024 från Maria Kristoffersson (C), Anställning av 
medarbetare som talar engelska men inte svenska

 Motion nr 17-2024 från Maria Kristoffersson (C), Anställning av medarbetare 
som talar engelska men inte svenska

 Motionssvar - Motion nr 17-2024 - Anställning av medarbetare som talar 
engelska men inte svenska

 Sakunderlag - Motion nr 17-2024 - Anställning av medarbetare som talar 
engelska men inte svenska
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§ 114 Motion nr 3-2025 från Håkan Andersson (C) och Carina Sundbom 
(C), Möjlighet att donera 25-årsgåva till välgörande ändamål
RS 163-2025

Sammanfattning

Håkan Andersson (C) och Carina Sundbom (C) lämnade in en motion med rubriken 
Angående alternativa driftsformer i Primärvården, vid regionfullmäktige den 25 februari 
2025.

I motionen föreslås att ytterligare ett alternativ införs för 25-årsgåvor, som möjliggör att 
motsvarande belopp doneras till en välgörenhetsorganisation som mottagaren själv 
väljer, under förutsättning att organisationen har ett 90-konto kontrollerat av Svensk 
Insamlingskontroll och är med på Skatteverkets lista över godkända gåvomottagare.

Ett motionssvar har upprättats.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Att motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Håkan Andersson (C) och Jonas Karlberg (V). 

Jonas Karlberg (V) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens förslag och finner 
att fullmäktige beslutar att bifalla detsamma.

Beslut

Att motionen avslås.

Beslutsunderlag

 §118 RS Motion nr 3-2025 från Håkan Andersson (C) och Carina Sundbom (C) 
- Möjlighet att donera 25-årsgåva till välgörande ändamål

 Motion nr 3-2025 från Håkan Andersson m.fl. (C)  - Möjlighet att donera 25-
årsgåva till välgörande ändamål

 Motionssvar - Motion nr 3-2025 Möjlighet att donera 25-årsgåva till välgörande 
ändamål

 Sakunderlag - Motion nr 3-2025 Möjlighet att donera 25-årsgåva till välgörande 
ändamål
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§ 115 Motion nr 4-2025 från Petter Nilsson (SD), Linda Strandberg (SD) 
och Jimmy Frohm (SD), Ansvarsfull investeringsplanering
RS 218-2025

Sammanfattning

Petter Nilsson (SD), Linda Strandberg (SD) och Jimmy Frohm (SD) lämnade in en 
motion med rubriken Angående alternativa driftsformer i Primärvården, vid 
regionfullmäktige den 25 februari 2025.

I motionen föreslås att fastställa en beloppsgräns för investeringsärenden som får 
beslutas utanför fullmäktige om maximalt 50 miljoner kronor för de investeringar som 
överstiger 25 års avskrivningstid. Att fastställa en beloppsgräns för 
investeringsärenden som får beslutas utanför fullmäktige om maximalt 10 miljoner 
kronor för de investeringar som understiger 25 års avskrivningstid men överskriver 10 
års avskrivningstid.

Ett motionssvar har upprättats.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Att motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) och Jonas Karlberg (V).

Jonas Karlberg (V) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 

Petter Nilsson (SD) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Att motionen avslås.

Reservation

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.
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Beslutsunderlag

 §119 RS Motion nr 4-2025 från Petter Nilsson (SD), Linda Strandberg (SD) och 
Jimmy Frohm (SD), Ansvarsfull investeringsplanering

 Motion nr 4-2025 från Petter Nilsson (SD), Linda Strandberg (SD) och Jimmy 
Frohm (SD), Ansvarsfull investeringsplanering

 Motionssvar - Motion nr 4-2025 - Ansvarsfull investeringsplanering
 Sakunderlag - Motion nr 4-2025 - Ansvarsfull investeringsplanering
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§ 116 Regionfullmäktiges valärenden 2025
RS 22-2025

Sammanfattning

Inför regionfullmäktiges sammanträde har följande valärenden inkommit;

Entlediganden

Ing-Marie Nilsson (S) Vännäs, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland.

Bo Nilsson, representant för Västerbottens läns Hembygdsförbund, har inkommit med 
en avsägelse från sitt uppdrag som ledamot i styrelsen för Västerbottens Museum AB.

Karin Söderlund, representant för Västerbottens läns Hembygdsförbund, har inkommit 
med en avsägelse från sitt uppdrag som ersättare i styrelsen för Västerbottens 
Museum AB.

Fyllnadsval

Ledamot i regionstyrelsen, istället för Lilian Nilsson (V);
Ina Klingstedt Jeuthe (V), Norsjö

Ledamot i styrelsen för Västerbottens Museum AB, istället för Bo Nilsson;
Lars Löfgren, Vindeln - representant för Västerbottens läns Hembygdsförbund.

Ersättare i styrelsen för Västerbottens Museum AB, istället för Karin Söderlund;
Maria Olofsson, Vännäs - representant för Västerbottens läns Hembygdsförbund.

Förslag till beslut

Valberedningens förslag till beslut

Regionfullmäktige beslutar:

Valberedningens förslag till entlediganden och fyllnadsval godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Beslut

Valberedningens förslag till entlediganden och fyllnadsval godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.
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Beslutsunderlag

 Valbetänkande inför fullmäktige 17 juni signed
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§ 117 Handlingar för kännedom

Beslut

Informationen är delgiven.

Beslutsunderlag

 Minnesanteckningar § 1-6 - Beredningen för kompetensförsörjning
 Minnesanteckningar §§ 7-14, Beredning för kompetensförsörjning
 Minnesanteckningar §§ 15-25, Beredning för kompetensförsörjning
 Sammanträdesanteckningar, Demokratiberedningen §§7-11
 Sammanträdesanteckningar § 12-15, Demokratiberedningen
 Sammanträdesanteckning §§ 16-22, Demokratiberedningen
 Minnesanteckningar §§1-5, Beredningen för samverkan och regional utveckling
 Minnesanteckningar §§6-12, Beredningen för samverkan och regional 

utveckling
 Beslut om efterträdarval - ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Sverigedemokraterna (SD)
 Beslut om efterträdarval - ny ledamot och ersättare för ledamot i 

regionfullmäktige för Liberalerna (L)
 Beslut om efterträdarval - ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Moderaterna (M)
 Revisorernas bedömningar - Granskning av årsredovisning 2024
 Rapport, Grundläggande granskning nr 10/2024 - Granskning av redovisat 

resultat i årsredovisning 2024
 Bilaga, Yttrande om årsredovisningen PWC
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§ 118 Fråga nr 3-2025 från Petter Nilsson (SD) - Får patienter 
information inför PEth-test?
RS 482-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 91-2025) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en fråga 
till regionrådet Anna-Lena Danielsson (S) med följande lydelse;

"Debatten kring PEth-testning har av förståeliga skäl tagit stort utrymme i media under 
senaste månaderna. Särskilt vikten av att PEth-tester kan utgöra underlag för 
transportstyrelsen att återkalla körkort, enligt Körkortslagen.

Särskilt hjärtdrypande är det för den som själv bor i glesbygd – och som med indraget 
körkort riskerar att inte kunna ta sig till sjukvård, samhällsservice eller butik – i värsta 
fall någon som bedöms av nitisk byråkrati hellre än skälig medicinsk grund.

Frågan är ordentligt viktig.

Flera källor gör gällande att man inte informeras ordentligt inför PEth-test. Blodprovet i 
sig, dess funktion och de konsekvenser ett resultat kan medföra.
Vissa har uttryckt en oro för att ge prov till sjukvård till följd.

Samtidigt har jag vid samtal med profession och tjänstemän fått olika svar kring 
riktlinjer och direktiv. Även om lagstiftning rimligen bör vara relativt tydlig avseende 
detta.

Med anledning av ovanstående ställer jag följande fråga till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna Lena Danielsson:

 Informeras patienter i Region Västerbotten alltid ordentligt vid PEth-testning?" 

Svaret som ges muntligt har följande lydelse;

"Transportstyrelsen är den myndighet som beslutar vad som ligger till grund för 
indraget körkort.

Här har den statliga myndigheten Transportstyrelsen sedan en tid tillbaka ändrat sina 
regler vilka ligger till grund för myndighetens hantering av PEth vid körkortsärenden.

I Region Västerbotten ordineras detta prov av respektive läkare endast när det 
bedöms relevant, i vissa fall söker patienten utifrån att arbetsgivare kräver provtagning 
inför och under anställning.

När man tar PEth-prov följer läkarna den rutin som finns dvs. att alla patienter ska 
informeras om vilka prover som tas och vad syftet är med provtagningen, det gäller för 
samtliga prover som tas inom hälso- och sjukvården."

Sedan, Petter Nilsson (SD och Anna-Lena Danielsson (S), yttrat sig, anses frågan 
vara besvarad. 

58 (65)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-06-17

Utdragsbestyrkande

§ 119 Interpellation nr 27-2025 från Nicklas Sandström (M) - Vad gör 
majoriteten för att korta de långa vårdköerna?
RS 480-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 89-2025) har medgett att Nicklas Sandström (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen;

"Region Västerbotten har under lång tid haft några av Sveriges längsta väntetider till 
operation och andra åtgärder inom den specialiserade vården. I december 2022 fick 
60 procent av patienterna sin operation inom den tid som vårdgarantin anger. I mars 
2025, det är alltså innan införandet av Cosmic, hade den siffran sjunkit till 47 procent. 
Det kan jämföras med riksgenomsnittet på 64 procent. Västerbottningarna tvingas 
vänta längre än invånare i andra regioner, och situationen försämras trots flera 
nationella insatser om satsningar på kortare köer.

Bakom varje procentsiffra i statistiken finns en människa som väntar. För många 
handlar det inte bara om förlorad tid, utan om försämrad livskvalitet, smärta och oro. I 
vissa fall påverkas hela familjen när en anhörig väntar på operation eller behandling.

Regeringen har avsatt betydande resurser för att korta köerna inom vården, bland 
annat genom prestationsbaserade statsbidrag. Trots detta har resultaten i 
Västerbotten uteblivit. Samtidigt finns verksamheter som med egna initiativ skulle 
kunna bidra till att minska köerna om rätt incitament och stöd fanns på plats.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson (S);

1. Hur ser du på att Region Västerbotten har återkommande bland Sveriges 
längsta vårdköer?

2. Varför ska Västerbottningarna få vänta längre på att få vård än övriga landet?
3. Hur ser du på de allt ökade kostnaderna för köp av vård från andra delar av 

landet för att uppfylla vårdgarantin?
4. Är du beredd att låta verksamheterna genom egna initiativ korta vårdköerna 

genom att de även får ta del av de nationella prestationsmedlen?" 

Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse;

"Den huvudsakliga orsaken till att patienter i Västerbotten inte kan ges vård inom 
vårdgarantins gränser är personal- och vårdplatsbrist vilket är mer uttalat i ett län med 
stora områden glesbygd såsom Västerbotten. Det pågår ett ständigt arbete med 
utmaningen att kompetensförsörja verksamheten för att möjliggöra en ökad 
produktion, dvs utföra fler patientbesök och åtgärder i egen regi.

Det kan också finnas orsaker som att lokalerna inte är utformade för en tillräckligt 
effektiv vårdprocess. Som ett exempel kan nämnas kirurgkliniken som under en period 
har huserat i lokaler med begränsat utrymme vilket förhindrat en expansion av 
vårdplatser.
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Nationella statsbidrag utges för att stimulera regionerna att köpa vård hos andra 
vårdgivare. Detta är ett system som 2025 promotas extra genom tilldelning av statliga 
medel till regionerna för att upprätta så kallade vårdgarantifunktioner eller vårdlotsar. 
Riksavtalet ger regionerna möjlighet att nyttja varandras avtal. E-hälsomyndigheten 
genomför nu ett arbete att skapa en avtalsdatabas för att förenkla detta arbete och på 
ett bättre sätt utnyttja den potential som finns i dessa upphandlade avtal. Om den 
egna regionen inte kan ge vård inom vårdgarantin kan patienten begära att få bli 
skickad till annan vårdgivare. Detta är ett etablerat och politiskt förankrat arbetssätt 
om än långt ifrån optimalt. Gällande regionens egna upphandlade avtal så är det 
Hälso- och sjukvårdsnämnden som beslutar om alla upphandlingar gällande 
vårdtjänster oavsett upphandlingsvärde. Inför dessa beslut beaktas noggrant behovet 
av en upphandlad vårdtjänst och dessutom är ett obligatoriskt steg i processen att 
samverka upphandlingen med fackliga parter. Det är alltså en process som sker i ett 
noggrant kontrollerat förfarande och inget som sker slentrianmässigt. Syftet är att ge 
patienten vård inom vårdgarantin i de fall då regionen inte själv kan erbjuda detta 
vilket självfallet är regionens målsättning.

Nationella prestationsmedel fördelas till verksamheterna för att täcka de merkostnader 
som köbearbetning kan medföra. Verksamheterna beskriver insatser som de bedömer 
att de kan genomföra och vilka kostnader detta genererar. Fördelning av statsbidrag 
till verksamhet fördelas ut utifrån beskrivna åtgärder."

Sedan, Nicklas Sandström(M), Anna-Lena Danielsson (S) och Karin Malmfjord 
(S), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 120 Interpellation nr 29-2025 från Maria Kristoffersson (C) - Tillgång 
till vård av förlossningsskador när Lycksele BB ärstängt
RS 507-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 89-2025) har medgett att Maria Kristoffersson (C) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen;

"När Lycksele BB är stängt hänvisas födande kvinnor i inlandet till 
förlossningsenheterna i Umeå eller Skellefteå. Det innebär inte bara långa resor för 
födande i en av livets mest utsatta situationer – det påverkar också eftervården och 
möjligheten att fånga upp och behandla förlossningsskador i tid.

Idag drabbas cirka 80 procent av alla kvinnor av någon form av muskelbristning 
i bäckenbotten i samband med förlossning. Trots detta får många kvinnor aldrig den 
hjälp de behöver – skadorna upptäcks inte, kunskapen inom vården varierar, och 
tillgången till specialiserad eftervård är ojämlik över landet.

Kvinnor i glesbygd och inland riskerar att hamna ännu längre från den vård de 
behöver, både geografiskt och i prioriteringar. När vården centraliseras blir det inte 
bara förlossningarna som flyttas – även uppföljning, rehabilitering och behandling blir 
svårare att få tillgång till.

Vi vill att kvinnor i hela länet – inklusive i Västerbottens inland – ska ha rätt till snabb, 
professionell och specialiserad vård efter förlossning. Det är en fråga om 
jämställdhet, jämlik hälsa och grundläggande respekt för kvinnors kroppar.

Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till ordförande för hälso- 
och sjukvårdsnämnden:

 Vad gör regionen för att säkerställa att kvinnor i inlandet får likvärdig tillgång 
till undersökning och behandling av förlossningsskador, även när Lycksele BB 
är stängt?

 Hur säkerställs att kvinnor får information om sina rättigheter och möjligheten 
till vård efter en förlossning, oavsett var i regionen de bor?

Vi behöver en jämlik förlossnings- och eftervård där kvinnor får den hjälp de har rätt 
till-  i tid, och där de bor." 

Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse;

"Regionen har en väl fungerande process för att tidigt upptäcka, behandla och följa 
upp förlossningsskador, oavsett var kvinnan bor.  Även om förlossningen i Lycksele är 
tillfälligt stängd så följer regionen det ordinarie vårdprogrammet för graviditet, 
förlossning och eftervård. Eftervården sker inom primärvården, som har sitt uppdrag 
löpande under året. Mödrahälsovården utför numera även tidiga eftervårdskontroller 
per telefon när kvinnorna har kommit hem efter förlossningen. Detta gör det möjligt att 
snabbt identifiera kvinnor i behov av ett tidigare eftervårdsbesök, svara på frågor och 
ge ett tidigt stöd.  Vid allvarligare förlossningsskador med behov av specialiserad vård 
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planeras besök till bäckenbottenmottagning i Umeå eller Skellefteå under sommaren.

Information om rättigheter och möjligheter ska delges kvinnorna under hela 
graviditetsvårdkedjan. Barnmorskan inom mödravården och förlossningskliniken har 
ansvar att informera kvinnorna om rättigheter och möjligheter. Det erbjuds även 
kunskap/information genom föräldrautbildningar.  Informationen på 1177 har 
uppdaterats för att tydligare guida kvinnorna till rätt instans om de har besvär eller 
frågor om återhämtning efter förlossning."

Sedan, Maria Kristoffersson (C) och Anna-Lena Danielsson (S), yttrat sig, förklaras 
debatten avslutad. 
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§ 121 Interpellation nr 31-2025 från Maria Lundqvist Brömster (L) - Hur 
går det med införandet av specialpsykiatriska omvårdnadsteam 
(SPOT-team) i Region Västerbotten?
RS 514-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 89-2025) har medgett att Maria Lundqvist Brömster (L) får ställa 
en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen;

"Specialspsykiatriskt omvårdnadsteam har funnits en tid i Skellefteå. SPOT-teamet 
arbetar mellan öppenvården och slutenvården, med många hembesök. Syftet är att 
förkorta vårdtiderna inom slutenvården och när det är möjligt minska på antalet 
inläggningar. När SPOT-teamet i Skellefteå kom i gång var man mycket tydlig med att 
det var ett nytt sätt att hjälpa patienter inom psykiatrin. Vården skulle komma närmare 
patienterna och genom att man skulle göra hembesök skulle detta innebära att 
patienterna skulle känna sig mer trygga.

Efter Skellefteå skulle även ett SPOT-team sjösättas inom psykiatrin i Umeå.

I region Västernorrland som haft SPOT-team i flera år uttryckte man att målet med 
verksamheten var att man genom ökad tillgänglighet och mer samverkan med 
kommunerna kunde leverera en patientsäker vård med hög kvalitet och god effektivitet 
i relation till kostnaden. När man utvärderade verksamheten i Örnsköldsvik fann man 
att målet hade uppnåtts. Fler patienter fick hjälp och många patienter blev 
färdigbehandlade tidigare än vad som hade varit fallet innan man införde SPOT-team, 
vilket medförde att det personliga lidandet hade minskat.

Med hänvisning till ovanstående ställer jag följande frågor;

 Har verksamheten med SPOT-team i Skellefteå utvärderats?
 Har Psykiatrin vid NUS infört SPOT-team?" 

Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse;

"Specialpsykiatriska omvårdnadsteamet, SPOT, i Skellefteå har utvärderats kvalitativt 
genom intervjuer av vårdgrannar, personal inom psykiatrin och socialpsykiatrin 
(regionen och Skellefteå kommun) samt patienter. Responsen från samtliga grupper 
har varit genomgående mycket positiva.

SPOT-medarbetarna påbörjade sin kliniska verksamhet maj 2024, efter att ha 
genomgått en utbildningsfas. Sedan dess har vi sett en tydlig tendens med bättre 
beläggningsgrad, endast fåtal överbeläggningsdagar och kortare vårdtider. Detta trots 
färre disponibla vårdplatser. SPOT är en del av flera åtgärder som kliniken vidtagit för 
att förändra läget så det går inte att enbart tillskriva SPOT förändringen. Men SPOT 
har varit en viktig del i detta förändringsarbete. Ca 500 hembesök genomfördes av 
SPOT under andra halvåret 2024.
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Under hösten 2025 ämnar vi fortsätta utvärderingen genom att undersöka om antal 
slutenvårdsdagar förändrats för de patienter som varit kopplade till SPOT, jämfört med 
perioden före. Detta kräver att journalgranskningar görs, vilket det inte har funnits tid 
för under förberedelse- och införandeperioden av Cosmic.

Arbetet med SPOT kommer att utvecklas framöver. Från och med 1 juni kommer en 
peer support att knytas till teamet och slutenvården, samt kommer ytterligare en 
medarbetare att rekryteras under hösten. Peer support innebär att en person med 
egen erfarenhet av psykisk ohälsa arbetar "kamratstödjande" för att stötta patienter i 
återhämtningsfasen genom att stärka friskfaktorer, tillsammans med ordinarie 
vårdpersonal.

Psykiatrin i Umeå startade upp sitt arbete med specialpsykiatriska omvårdnadsteam i 
liten skala v. 48 2024 och från v. 3 2025 har det varit i drift med full styrka. Huvudsyftet 
är att minska antalet vårddygn i heldygnsvård. Teamet har ännu inte kommit upp i full 
kapacitet, men det går redan nu att se att det är och kommer än mer att bli ett viktigt 
komplement i vården."

Sedan, Maria Lundqvist Brömster (L), Anna-Lena Danielsson (S) och Gunilla 
Lundström (S), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 122 Bordläggning av interpellationer
RS 250-2025

Förslag till beslut

Ordförande föreslår att interpellationerna nr 28, 30 och 32-2025 bordläggs, vilket 
fullmäktige också godkänner.

Beslut

Interpellationerna nr 28, 30 och 32-2025 bordläggs.
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